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På Landsstyrets vegne skal jeg hermed  besvare følgende spørgsmål: 3900 Nuuk 
Oq/tel +299 34 50 00 

 Fax +299 32 47 04 
1. Agter Landsstyret at efteranmelde et forslag til Landstingets 

Forårssamling, der har til hensigt at indføre en ressourceafgift på vore 
naturlige ressourcer? 

aapip@gh.gl 
www.nanoq.gl 

2. Hvis nej; hvorfor ikke og agter Landsstyret i så fald at indarbejde en 
ressourceafgift på vort lands naturlige ressourcer i Finanslovsforslaget for 
2009? 

 
Nej, det agter Landsstyret ikke på nuværende tidspunkt.  
 
Landsstyret mener ikke på nuværende tidspunkt at der er grundlag nok for at 
kunne komme med forslag til indførelse af ressourcerente af følgende årsager:  
 
Det er Landsstyrets opfattelse, at såfremt der skal indføres en ressourceafgift på 
udnyttelsen af vore levende ressourcer, så skal der foreligge dokumentation for at 
dem, der udnytter ressourcerne er i stand til at betale ressourceafgiften.  Det er 
Landsstyrets vurdering på nuværende tidspunkt at denne dokumentation ikke 
foreligger.   
 
Landsstyret har i forbindelse med revision Landstingslov om fiskeri nedsat en 
fiskerikommission, som bl.a. har fået følgende til opgave:   
 
Betaling for adgang til ressourcen 

• Belyse de økonomiske konsekvenser af indførelse af en bredere 
ressourcerenteafgift i stedet for eller parallel med den nuværende 
rejeafgift. 

• Belyse de økonomiske konsekvenser af en brugerbetaling, således at 
erhvervet betaler for de udgifter som Grønland har af fiskerierhvervet og 
ikke Landskassen. 

• Belyse rammer og forudsætninger for et eventuelt auktionssystem med 
henblik på at sikre  
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o en ressourcerenteafgift eller en brugerbetaling ved Hjemmestyrets 
salg af kvoter (money-up-front system) 

o markedsvilkår ved handel med individuelle og omsættelige 
kvoteandele/årskvote. 

 
Når fiskerikommissionen betænkning foreligger og den nødvendige dokumentation 
foreligger, vil Landsstyret tage stilling til om der er grundlag for at indføre en 
ressourceafgift for udnyttelsen af vore naturlige ressourcer.  
 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
Finn Karlsen 
Landsstyremedlem for Fiskeri, Fangst og Landbrug 
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